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Transportudvalget har i brev af 4. december 2014 stillet mig følgende spørgs-

mål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Flemming Damgaard Larsen (V). 

Spørgsmål nr. 171: 

Transportministeren bedes oplyse, om ministeren vil igangsætte et arbejde 
med henblik på, at landbrugsmaskiner på gummibælter kan få tilladelse til at 

køre på offentlige veje? 

Svar: 

Jeg har bedt Vejdirektoratet se på, hvad de kan sige konkret om landbrugskøre-

tøjers slid på det kommunale vejnet. Det er desværre et område, som vi fra sta-

tens side ikke har gode data omkring, da det som udgangspunkt er kommuner-

nes ansvar at anlægge og vedligeholde deres egne veje.  

For statsvejnettets vedkommende har Vejdirektoratets vurdering været, at der 

ikke ville være store problemer med at tillade kørsel med visse af disse land-

brugsmaskiner. Specielt henset til det statslige vejnets beskaffenhed og den 

begrænsede kørsel, som disse køretøjer trods alt foretager. 

Det har derfor også været og er stadig regeringens holdning, at kommunerne 

selv bør have ansvaret for at beslutte, hvilke køretøjer der kan få tilladelse til at 

køre på det kommunale vejnet.  

For at give kommunerne et bedre beslutningsgrundlag er der imidlertid ved at 

blive udarbejdet et oplæg til mulige videre undersøgelser, som jeg vil sende til 

Transportudvalget i begyndelsen af det nye år.    

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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